
Θύελλα αντιδράσεων για νέα
λατομική ζώνη στη Λάρνακα

Δήμος Λευκάρων και επηρεαζόμενες κοινότητες

εξέφρασαν την αντίθεση τους με τη δημιουργία

νέας λατομικής ζώνης στην επαρχία
Λάρνακας Λατόμοι μέσω του Συνδέσμου τους
υποστηρίζουν ότι η επαρχία είναι αυτάρκης
και δεν υπάρχει ανάγκη για δημιουργία νέων
λατομείων 15
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Λατομεία με το έτσι θέλω
Προωθούνται έρευνες και
ξοδεύονται χρήματα χωρίς
τη συναίνεση επηρεαζομένων

Του Αγγέλου Νικολάου

Καμία
επηρεαζόμενη
Αρχή δεν
συναινεί
αλλά πάλι
προχωρούν

Χωρίς

να έχει εξασφαλίσει
προηγουμένως τη σύμφωνη
γνώμη των τοπικών Αρχών το

Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης

προχωρά στη διενέργεια
μελετών εξετάζοντας το ενδεχόμενο

δημιουργίας νέας λατομικής ζώνης
στην επαρχία Λάρνακας Επιλέγηκαν τρεις
περιοχές οι οποίες βρίσκονται εντός των διοικητικών

ορίων των κοινοτήτων Βαβατσινιάς
Λαζανιάς Δελίκηπου και

Πάνω Λευκάρων Λυθροδό
ντα Το θέμα απασχόλησε την
κοινοβουλευτική Επιτροπή
Περιβάλλοντος στην παρουσία

εκπροσώπων των τοπικών

Αρχών οι οποίοι εξέφρασαν
αρνητικές απόψεις επί του
θέματος Με βάση τις τοποθετήσεις

τους καμία επηρεαζόμενη

Αρχή δεν συναινεί με τη δημιουργία
νέας λατομικής ζώνης

Παράλληλα αναφέρθηκε ότι η περιοχή
της Βαβατσινιάς περιλήφθηκε εσκεμμένα από
το αρμόδιο Τμήμα έτσι ώστε να δοθεί έμφαση
στις δύο άλλες προτεινόμενες λατομικές ζώνες

Σημαντική είναι η θέση του Παγκύπριου
Συνδέσμου Σκυροποιεών που υποστήριξε ότι

η επαρχία Λάρνακας είναι αυτάρκης στην
προμήθεια αδρανών υλικών για τα

επόμενα 30 χρόνια και δεν υπάρχει
ανάγκη δημιουργίας νέων λατομικών
ζωνών ή/και λατομείων στην επαρχία
Λάρνακας Αλγεινή εντύπωση προκάλεσε

η στάση του Τμήματος Δασών
που δεν είχε ξεκάθαρη θέση παρά
το γεγονός ότι όλες οι προτεινόμενες

περιοχές εμπίπτουν σε κρατικά
δάση Το θέμα παραμένει ανοικτό
για την Επιτροπή

Η επίτροπος Περιβάλλοντος Ιωάννα

Παναγιώτου ανέφερε ότι στην

απουσία του ολοκληρωμένου σχεδίου για
τη νήσο λαμβάνονται αποφάσεις Πρόσθεσε
ότι δεν είναι ανάγκη οι σχεδιασμοί να είναι
τοπικού χαρακτήρα τονίζοντας ότι αν υπάρχει
έλλειψη σε μια περιοχή μπορεί να καλυφθεί
από μιαν άλλη που είναι αυτάρκης

0 διευθυντής του Τμήματος Γεωλογικής
Επισκόπησης Κώστας Κωνσταντίνου ανέφερε

ότι γίνεται προγραμματισμός για τις μελλοντικές

ανάγκες της Λάρνακας στη βάση απόφασης

της Επιτροπής Αειφόρου Διαχείρισης
Ορυκτών Πόρων της οποίας προεδρεύει
Πρόσθεσε πως σε περίπτωση που οι μελέτες
που διενεργούνται δεν καταδείξουν ότι

προσφέρονται

οι περιοχές θα εξεταστούν άλλες
επιλογές Σημείωσε ότι η στρατηγική μελέτη

ΣΚΥΡΟΠΟΙΟΙ ΔΕΝ ΥΠΑΡΧΕΙ ΑΝΑΓΚΗ ΓΙΑ ΝΕΕΣ ΖΩΝΕΣ

Η Κύπρος σήμερα είναι αυτάρκης στην προμήθεια αδρανών υλικών αλλά οι περιοχές
στις οποίες μελλοντικά θα μπορούν να αναπτυχθούν λατομεία με κατάλληλα υλικά
έχουν περιορισθεί ανέφερε ο πρόεδρος του Παγκύπριου Συνδέσμου Σκυροποιών

Αντώνης Αντωνίου Λατούρος Πρόσθεσε ωστόσο δεν υπάρχει
ανάγκη δημιουργίας νέων λατομικών ζωνών ή/και λατομείων
στην επαρχία Λάρνακας 0 Σύνδεσμος είπε θεωρεί αυτονόητο
ότι στην παρούσα φάση και πριν την οποιανδήποτε απόφαση
για δημιουργία νέας λατομικής ζώνης θα ήταν πιο σοφό το
κράτος να δρομολογήσει τις απαραίτητες διαδικασίες για
την έστω και υπό προϋποθέσεις επέκταση των υφιστάμενων
λατομικών ζωνών
Η Κυπριακή Ομοσπονδία Κυνηγίου και Διατήρησης Άγριας Ζωής

επισήμανε ότι μέλημά της αποτελεί η ορθολογική διαχείριση
των θηραμάτων και η προστασία των βιοτόπων της Κύπρου

από κάθε λογής ασύμβατη και καταστροφική δραστηριότητα
στο ύπαιθρο και τους βιότοπους του τόπου

αναμένεται να ολοκληρωθεί τέλος του χρόνου
και θα ακολουθήσει διαβούλευση με βάση
τις νενομισμένες διαδικασίες 0 ίδιος ελπίζει
εφόσον υπάρχει θετική κατάληξη η λατομική
ζώνη να καθοριστεί εντός της πενταετίας

0 ανώτερος συντηρητής Δασών Ανδρέας
Χρίστου ανέφερε ότι το Τμήμα τοποθετήθηκε
γραπτώς στο Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης
από τη στιγμή που οι τρεις προτεινόμενες περιοχές

εμπίπτουν σε κρατικό δάσος Συγκεκριμένα

ζητήθηκε να ληφθούν υπόψη σοβαρά
τα ζητήματα πυροπροστασίας η υφιστάμενη
κατάσταση διαχείρισης των δασών η αποκα

τάστασή τους και ο κατακερματισμός ώστε
να υπάρχει μια συνέχεια στα δάση

Η ανώτερη λειτουργός Περιβάλλοντος
Ειρήνη Κωσταντίνου ανέφερε ότι ζητήθηκε
να διενεργηθεί στρατηγική μελέτη και δέουσα

ώστε να διαφανούν οι δυνητικές επιπτώσεις

και οι οικονομικές Πρόσθεσε πως
αφού προηγηθεί δημόσια παρουσίαση και

διαβούλευση θα αξιολογηθεί η μελέτη από

την Περιβαλλοντική Αρχή
Το Τμήμα Μεταλλείων συμφώνησε με

το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης ενώ η

Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας και το ΕΤΕΚ
θα τοποθετηθούν αφού έχουν ενώπιον τους
την τελική μελέτη
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Αρνητικές όλες οι κοινότητες
Δηλώνουν ότι δεν ρωτήθηκαν καν και ετοιμάζουν καταγγελία σε EE
Ενάντια στους σχεδιασμούς για δημιουργία
νέαςλατομικής ζώνης στη Λάρνακα τάχθηκε
ο δήμαρχος Λευκάρων Σοφοκλής Σοφοκλέους

ο οποίος ανέφερε ότι η Δημοκρατία
πληρώνει χρήματα για τη διενέργεια μελετών
αξίας €22.000 διεξάγει γεωλογικές έρευνες

αξίας €50.000 και ξοδεύει πάρα πολλά

χρήματα για να προτείνει λατομική ζώνη σε

μια περιοχή χωρίς να ενημερώσει εκ των

προτέρων τους επηρεαζόμενους Κάλεσε δε
το αρμόδιο Τμήμα να σταματήσει τις όποιες
μελέτες από τη στιγμή που δεν πρόκειται
να ανεχθούν την καταστροφή της περιοχής

Ο κοινοτάρχης Λυθροδόντα Λάμπρος

Λουκά ανέφερε ότι κατατέθηκαν γραπτώς οι

απόψεις που αιτιολογούν γιατί η κοινότητα
είναι αρνητική Πρόσθεσε ότι το αρμόδιο
Τμήμα έθεσε στο τραπέζι την επιλογή της
Βαβατσινιάς η οποία είναι εκτός συζήτησης
προκειμένου να προκρίνει τις δύο άλλες περιοχές

Επισήμανε ότι η κοινότητα θα προβεί
σε καταγγελία στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή
για τις ενέργειες που βρίσκονται σε εξέλιξη
Παράλληλα διερωτήθηκε ποια ακριβώς είναι

η θέση του Τμήματος Δασών για τη νέα

λατομική ζώνη
Ο κοινοτάρχης Κόρνου Μιχαλάκης Σάββα

ανέφερε ότι η κοινότητα είναι αρνητική

στο ενδεχόμενο αυτό συμπληρώνοντας ότι
δεν λαμβάνονται υπόψη οι απόψεις των
τοπικών κοινοτήτων Παρουσιάζουν είπε

μελέτες λες και είμαστε στον παράδεισο ενώ
οι κάτοικοι της περιοχής υποφέρουν

Ο Χριοτάκης Ανδρέου κοινοτάρχης Δε

λίκηπου έκανε λόγο για επιπολαιότητα από

πλευράς των αρμοδίων οι οποίοι συναίνεσαν

να λειτουργήσει λατομείο στην περιοχή
χωρίς να υπάρχει ανάγκη

Ο κοινοτάρχης Βαβατσινιάς Ανδρέας
Γαβριήλ κάλεσε τους αρμόδιους να αφαιρέσουν

την περιοχή τους από τις όποιες
διεργασίες για δημιουργία λατομικής ζώνης
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